南京天文光学技术研究所因公出访事前公示表
公示时间：2024年4月23日-29日
	出访团组名称：大口径镜坯验收

	出访团组成员基本信息：

	姓名
	部门
	职务

	宫雪非
	南京天文光学技术研究所
	所长/研究员

	李新南
	天文与空间镜面技术研究室
	研究员

	徐晨
	天文与空间镜面技术研究室
	主任/研究员

	李正阳
	望远镜新技术研究室
	副主任/研究员

	出访国家或地区
	德国
	顺访国家或地区
	无

	拟离境日期
	2024年6月30日
	拟入境日期
	2024年7月7日

	计划行程路线
	去程：南京-上海-法兰克福-美因茨
回程：美因茨-法兰克福-上海-南京

	出访任务描述及出访行程安排
	[bookmark: _Hlk64486283]出访任务描述：
应德国肖特公司邀请，我单位宫雪非研究员等4人拟于2024年6月30日到7月7日赴德国对微晶玻璃材质的反射镜坯进行现场验收，并对后续光学材料合作意向进行商务会谈，拟在外停留8天。
随着天文光学技术的日益发展，天文望远镜的口径和视场都不断增大。光学镜面是望远镜的心脏，其材料性能及加工质量直接决定了望远镜性能。2024年1月我单位向德国肖特公司采购1块4m口径的光学镜片用于某天文光学望远镜项目光学检测，材料选用低膨胀系数的微晶玻璃，为我单位目前采购的最大口径的光学镜片。该口径的光学镜片体积和重量都较大，因此出厂前的检测极为重要。出访人宫雪非研究员和李正阳研究员分别为该天文光学望远镜项目的总指挥和项目负责人，其项目组后续仍有大口径光学镜片采购需求；李新南研究员主要从事大口径天文光学非球面应用研究，徐晨研究员主要从事天文非球面工艺与检测以及复杂光机系统集成装调方面的研究，两位研究员负责对光学镜片的具体检测工作。本次出访主要是对肖特公司生产的光学镜片进行现场验收，确保某天文光学望远镜项目顺利开展，同时与德国肖特公司就后续大口径光学材料项目合作进行沟通和交流。
出访行程安排：
2024年6月30日 抵达德国法兰克福，乘车前往位于美因茨的德国肖特公司；
2024年7月1日 对镜坯外观进行检查；
2024年7月2日 对镜坯气泡和杂质进行检查；
2024年7月3日 对镜坯体应力进行检查；
2024年7月4日 对镜坯条纹应力进行检查；
2024年7月5日 对翻转工具进行检查；
2024年7月6日 对包装方法进行检查；晚间启程返回中国；
2024年7月7日 抵达中国。 

	经费来源 
	■研究所
	项目名称：大口径拓展型光谱巡天望远镜—光学加工

	
	
	课题编号：A31

	
	□其他资助单位:

	
	□国外资助单位:

	
	（如研究所与外单位共同支付请具体说明）

	经费预算（元）
	合计
	国际旅费
	住宿费
	伙食费
	公杂费
	城市间交通
	其他费用    （会议注册费、签证费和必须的保险费用等）

	
	142808
人民币
	80000人民币
	3840
欧元
	1920欧元
	1216
欧元
	2000
人民币
	5000人民币

	邀请单位介绍（附件请附上邀请信）：
肖特玻璃厂（Schott AG）是德国制造光学玻璃的工厂，在特种玻璃和相关高科技材料领域拥有130多年的行业经验，它是全球最大的光学玻璃制造商、全球领先的特种玻璃生产商之一。1884年由恩斯特·阿贝和奥托·肖特在耶拿创建。最初的肖特玻璃目录只有不到五十种光学玻璃。二战后，肖特玻璃厂一分为二：一个在东德耶拿，一个在西德美茵兹。德国统一后，两个工厂合并为一个公司（Schott AG）。现在的美茵兹肖特玻璃厂是世界上最大的光学玻璃厂，其肖特玻璃目录有一百多种光学玻璃。肖特玻璃厂的光学玻璃是设计和制造光学透镜的重要材料。卡尔·蔡司集团拥有肖特玻璃厂的全部股分。 


附件：邀请信
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SCHOTT AG - P.O. Box 2480 - 55014 Mainz SCHOTT AG

Attn: Professor Gong Xuefei Hattenbergstrasse 10
NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS 55122 Malnz

No. 188, Bancang Street Germany

Xuanwu District, Phone +49 (0)6131/66-000

Nanjing,
. . Fax  +49(0)6131/66-2000
.'J,ign%ittj) &rgvmoe, China www.schott.com

TEL:+86-13951927146

Our rel.: Phone:  +49 (0)6131/66-7729 Date:  April 18th, 2024
Fax: E-mall: ralf.dafermer@schott.com

Invitation to Visit SCHOTT AG
Dear Professor Gong Xuefei,

We would like to invite you and your colleagues to visit our oifice, SCHOTT AG in Mainz, Germany.
Duration of stay in Germany: 8 days during June 29" to August 6*, 2024.

Purpose of travelling to Germany is an official visit: ZERODUR Product business with SCHOTT AG.
Personnel invited from your Company for the visit to SCHOTT AG are:

Name Designation DOB TEL Passport No.
B R HERN FRED

6 NOV 1972 +86-13951927146 | PE2276328
Schedule:

June 30", 2024 Fly from China to Germany

July 1¢, 2024 Dimension and cosmetic inspection of ZERODUR® mirror blank
July 2, 2024 Bubbles and inclusions inspection of ZERODUR® mirror blank
July 3, 2024 Bulk stress inspection of ZERODUR® mirror blank

July 4", 2024 Striae inspection of ZERODUR® mirror blank

July 5", 2024 Check the Flipping tool of ZERODUR® mirror blank

July 6%, 2024 Check the packaging method of ZERODUR® mirror blank

July 7", 2024 Fly back from Germany to China

NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS will be responsible for all expenses
including hotel, meals, transportation, air tickets and medical expenses.

If you have any questions please contact Mr. Ralf Daferner, at SCHOTT AG,
Tel.: +49-6131-66-7729 emall: ralf.dafemer@schott.com

Yours sincerely
SCHOTT AG

Ralf Daferner
Vice President $4les,
Advanced Op!
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SCHOTT AG * P.O. Box 2480 - 55014 Malnz SCHOTT AG

Attn: Professor Li Xinnan Hattenbergstrasse 10
NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS 55122 Mainz

No. 188, Bancang Street Germany

Xuanw Digtrict Phone +49 (0)6131/66-000

Nanjing, i
;’g"gﬁ‘l’) g;gvmce' China Fax ,sc;:ti ((g)r:131166 2000

TEL:+86-13585140859

Our ref.: Phone:  +49 (0)6131/66-7729 Date:  April 18th, 2024
Fax: E-mail: ralf.dafemer@schott.com

Invitation to Visit SCHOTT AG
Dear Professor Li Xinnan,

We would like to invite you and your colleagues to visit our office, SCHOTT AG in Mainz, Germany.
Duration of stay in Germany: 8 days during June 29" to August 6", 2024.

Purpose of travelling to Germany is an official visit: ZERODUR Product business with SCHOTT AG.
Personnel invited from your Company for the visit to SCHOTT AG are:

Designation DOB TEL Passport No.
4R FREB

15 JUNE 1963 | +86-13585140859 [ |

Schedule:

June 30", 2024 Fly from China to Germany

July 1%, 2024 Dimension and cosmetic inspection of ZERODUR® mirror blank
July 2™, 2024 Bubbles and inclusions inspection of ZERODUR® mirror blank
July 3¢, 2024 Bulk stress inspection of ZERODUR® mirror blank

July 4", 2024 Striae inspection of ZERODUR® mirror blank

July 5", 2024 Check the Flipping tool of ZERODUR® mirror blank

July 6", 2024 Check the packaging method of ZERODUR® mirror blank

July 7, 2024 Fly back from Germany to China

NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS will be responsible for all expenses
including hotel, meals, transportation, air tickets and medical expenses.

If you have any questions please contact Mr. Ralf Daferner, at SCHOTT AG,
Tel.: +49-6131-66-7729 enall) ralf.daferner@schott.com

Yours sincerel
SCHOTT AG

Ralf Dafern
Vice Presideit Sales, SCHOTT
Advanced Optics
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SCHOTT AG * P.O. Box 2480 - 55014 Malnz SCHOTT AG

Attn: Professor XU CHEN Hattenbergstrasse 10
NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS 65122 Mainz

No. 188, Bancang Street Germany

Xuanwu District,

Phone +49 (0)6131/66-000

Nanjing,
% Fax  +49 (0)6131/66-2000
;‘,‘éng;llég ;gvmoe, China www.schott.com
TEL:+86-25-85482246
Qurrel.: Phone:  +49 (0)6131/66-7729 Date:  April 18th, 2024
Fax: E-mall; ralf.daferner@schott.com

Invitation to Visit SCHOTT AG
Dear Professor Xu Chen,

We would like to invite you and your colleagues to visit our office, SCHOTT AG in Mainz, Germany.
Duration of stay in Germany: 8 days during June 29" to August 6*, 2024.

Purpose of travelling to Germany is an official visit: ZERODUR Product business with SCHOTT AG.
Personnel invited from your Company for the visit to SCHOTT AG are:

Name Designation DOB TEL Passport No.
b RF HERM RSB

Schedule:

June 30*, 2024 Fly from China to Germany

July 1%, 2024 Dimension and cosmetic inspection of ZERODUR® mirror blank
July 2™, 2024 Bubbles and inclusions inspection of ZERODUR® mirror blank
July 3¢, 2024 Bulk stress inspection of ZERODUR® mirror blank

July 4*, 2024 Striae inspection of ZERODUR® miirror blank

July 5%, 2024 Check the Flipping tool of ZERODUR® mirror blank

July 6", 2024 Check the packaging method of ZERODUR® mirror blank

July 7", 2024 Fly back from Germany to China

NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS will be responsible for all expenses
including hotel, meals, transportation, air tickets and medical expenses.

If you have any questions please contact Mr. Ralf Daferner, at SCHOTT AG,
Tel.: +49-6131-66-7729,eynail: ralf.daferner@schott.com

Yours sin ly
SCHOTT

Ralf Dafentier
Vice Presifient S:
Advanceq Optics
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SCHOTT AG - P.O. Box 2480 - 55014 Mainz SCHOTT AG
Attn: Professor Li Zhengyang Hattenbergstrasse 10
NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS 55122 Mainz
No. 188, Bancang Street Germany
ﬁ:ﬁqnw; pltrct Phone +49 (0)6131/66-000
Jianjgsul Province, China Fax  +49 (0)6131/66-2000
PC: 210042 www.schott.com
TEL:+86-13905153106
Our ref.: Phone:  +49 (0)6131/66-7729 Date:  April 18th, 2024

Fax: E-mall: ralf.dafemer@schott.com

Invitation to Visit SCHOTT AG

Dear Professor Li Zhengyang,

We would like to invite you and your colleagues to visit our office, SCHOTT AG in Mainz, Germany.
Duration of stay in Germany: 8 days during June 258* to August 6%, 2024.

Purpose of travelling to Germany is an official visil: ZERODUR Product business with SCHOTT AG.
Personnel invited from your Company for the visit to SCHOTT AG are:

Name DOB TEL Passport No.
2 B% RES:E PRSH
+86-13905153106 | |
Schedule:

June 30", 2024 Fly from China to Germany

July 1#, 2024 Dimension and cosmetic inspection of ZERODUR® mirror blank

July 2™, 2024 Bubbles and inclusions inspection of ZERODUR® mirror blank

July 37, 2024 Bulk stress inspection of ZERODUR® mirror blank

July 4", 2024 Striae inspection of ZERODUR® mirror blank

July 5", 2024 Check the Flipping tool of ZERODUR® mirror blank

July 6", 2024 Check the packaging method of ZERODUR® mirror blank

July 7", 2024 Fly back from Germany to China

NANJING INSTITUTE OF ASTRONOMICAL OPTICS & TECHNOLOGY, CAS will be responsible for all expenses
including hotel, meals, transportation, air tickets and medical expenses.

If you have any questions please contact Mr. Ralf Daferner, at SCHOTT AG,
Tel.: +49-6131-66-7729 e ralf.daferner@schott.com

Yours sincerel
SCHOTT AG

Ralf Daferner .
Vice President $dles, SCHO
Advanced Optics




